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listopad 2023                                                                                                     5/2023 

Informační občasník Mariiny legie v Čechách a na Moravě 

 

ZZ  PPŘŘÍÍRRUUČČKKYY  MMAARRIIIINNYY  LLEEGGIIEE  
 

   Plnění týdenního pracovního závazku 
    (a) Tato práce by měla být „zásadní“, to znamená, že by jí legionář měl 
věnovat několik hodin týdně. Legionáři se však nemají takto matematicky 
omezovat. Velká část legionářů toto minimum dalece překračuje a daruje 
několik dnů v týdnu. Mnozí dávají každý den. Práce musí představovat 
nějakou určitou aktivní povinnost, kterou přiděluje prezidium, a ne něco, co 
danému legionáři diktují jeho záliby. Modlitby nebo jiná duchovní cvičení, 
jakkoli jsou významné, nejsou splněním této povinnosti a aktivní práci 
nenahrazují ani částečně. 
    (b) Práce je jen jiná forma modlitby a pravidla modlitby se na ni musejí 
vztahovat. Bez této nadpřirozené struktury žádná práce dlouho nevydrží. Buď 
je plnění povinnosti snadné, a pak se stane monotónní, nebo, je-li práce 
zajímavá, bude zřejmě obtížná a poznamenaná prohrami a zdánlivými 
neúspěchy. V každém případě lidské uvažování bude rychle nabádat, 
abychom jí zanechali. Legionář musí být naopak veden k tomu, aby si 
nevšímal lidských pocitů, které zamlžují každou práci. Vždyť její pravý koncept 
je nadpřirozený. Čím více se práce podobá kříži, tím více je třeba si jí vážit. 
    (c) Legionář je voják a svou povinnost by neměl konat méně energicky než 
vojáci, kteří bojují za pozemské záležitosti. Vše, co je v povaze vojáka 
ušlechtilé, schopné sebeobětování, rytířské a silné, má mít opravdový Mariin 
legionář v nejvyšším stupni a pochopitelně se to musí i odrážet v jeho práci. 
    Vojenské povinnosti mohou podle okolností znamenat smrt, monotónnost 
hlídek nebo drhnutí podlahy v kasárnách. Ale v každém případě je třeba 
hledět na samotnou povinnost, a ne na její obsah. Věrnost je za všech 
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okolností táž a prohra nebo vítězství na povinnost nemají vliv. Neméně pevné 
musí být legionářovo pojetí povinnosti: má se nasadit plně pro každou práci, 
pro tu nejbezvýznamnější i pro tu nejobtížnější. 

 

ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉ  RREEGGIINNYY  LLEEGGIIOONNIISS  55//22002233  
  

     Vážení duchovní vůdci! Milí legionáři, pomocní 
legionáři a přátelé Mariiny legie! 
    V tomto čísle Reginy Legionis vás poprvé srdečně 
zdravím v mé nové funkci prezidentky Senátu. Velké 
poděkování mé předchůdkyni s. Elisabeth Ruepp, která 
vedla Rakouský Senát posledních šest let s velkým 
nasazením. 
   Zároveň bych vás chtěla požádat o modlitby za tuto velkou odpovědnost, 
ale také celý okruh nositelů funkcí a naše četné úkoly.  
   Postavme se pod ochranu Nejsvětějšího Srdce Ježíšova a Neposkvrněného 
Srdce Panny Marie, o jejichž přímluvu prosíme v úvodních modlitbách. Zvlášť 
krásně je toto zvláštní spojení mezi Ježíšem a Marií vidět na zadní straně 
Zázračné medailky. Každý legionář by měl nosit tuto nádhernou "munici" 
stále u sebe, aby ji mohl darovat lidem a Maria mohla naplňovat své 
mateřství a své děti přivádět k Ježíši. 

Sjednocena s vámi v modlitbě vás všechny zdravím, 
Edel Maria Flatscher, prezidentka Senátu Rakousko 

 
Vilemína Schmauz: Jarní škola v Olomouci 

    Více než 20 ročníků "Zimní školy" bylo organizováno kurií Brno - dva až tři 
dny byli moravští legionáři, hosté z Prahy a ze Slovenska ubytování na 
internátě klášterní školy v Brně. Corona tuto tradici přerušila a tak před 
rokem komitium Olomouc spolu s kurií Brno přišlo s nápadem vytvořit novou 
formu - tzv. "Jarní školy v Olomouci". 
    V sobotu 27. května 2023 ráno jsme se sešli v krásném farním kostele  
svatého Mořice. Pomodlili jsme se modlitby Legie a růženec. Slavnostní mše 
svatá, doprovázená krásnými mariánskými písněmi, byla nebeským úvodem k 
jarní škole. Na závěr mše svaté se konala kolumbánská propagace včetně 
pozvánek na olomoucké prezidium. Její ovoce: mladá zájemkyně, která byla 
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náhodou přítomna na mši svaté se upřímně ptala, kontakt s duchovními byl 
okamžitě navázán. 
   Poté jsme se odebrali do farního sálu. Po vřelém přivítání prezidentkou 
komitia Olomouc, s. Jarmilou Ševčíkovou, jsme se věnovali dalšímu 
programu: 
- Novinky ze Senátu – „Krátké zprávy". 
- Přednáška P. Dobeše na téma: "Přinášet Marii lidem  " - májová pobožnost, 
svaté obrázky, zázračné medailky, propagační letáčky, růženec, 
zprostředkování úcty k devocionáliím. 
- Po modlitbě Anděl Páně bylo podáváno bohaté agapé. Asi 16 legionářů 
mělo jen malé občerstvení a potom rozdělovali materiály pro pouliční 
apoštolát. Přestávka na oběd doprovázená slunečním svitem, nám poskytla 
příležitost užít si radostný a velmi úspěšný apoštolát ve dvojicích. 
- Přednáška P. Pavla Kopeckého na téma: "Vidět a slyšet" s důrazem na 
"Fatimu" byla přijata se zbožností. 
- Poté následovaly radostné zprávy o pouličním apoštolátu, o návštěvách 
dvou brněnských kněží a o 
mnoha dalších věcech, např. 
o jedné rodině, která má 
zájem o rodinou 
Nazaretskou skupinu.  
- Po modlitbách a požehnání 
jsme si od srdce a zpaměti 
zazpívali mariánskou píseň. 
Větu, která se líbila i kněžím 
a kterou jsme si odnesli domů: „Duch svatý má mnoho dětí, jedním z nich je 

Mariina legie“ (P. Leo Kuchar +) 

 
PPŘŘÍÍSSPPĚĚVVKKYY  LLEEGGIIOONNÁÁŘŘŮŮ  

 

    ALLOCUTIO, které přednesl P. Florian Calice CO, 
duchovní vůdce Senátu, na základě duchovní četby z 
Příručky, kap. 33, str. 237: "Plnění týdenního pracovního 
závazku". 
    Drazí legionáři, jedním z plodů naší návštěvy v 
Dublinu je také objev nového vydání přednášek Franka 
Duffa na různých legionářských kongresech apod. a v 



4 

nich se nacházejí přednášky, které mi byly dosud neznámé. Věděli jste, že 
Frank Duff před lety hovořil o "spojení toho nejlepšího ze dvou světů"? O 
čem je řeč? Frank Duff poznamenává, že duch, který dýchá na zasedání 
prezidia nebo rady, se úžasně liší od ducha, s nímž se setkáváme mimo tato 
zasedání. Legie, založená na víře v Boha a důvěře v Matku Boží, dýchá 
optimismem, z něhož následně pramení cílevědomé odvážné jednání. Úvaha, 
že jde jen o to, abychom se připojili k úžasnému Božímu plánu spásy svými 
pěti chleby a dvěma rybami a vše ostatní přenechali Bohu, překonává jakýkoli 
pesimismus, ustrašené ochromení, přílišné obavy - abychom uvedli jen jeden 
příklad ducha legie. 
    Frank Duff poznamenává, že tato radost z účasti na zázračném působení 
Ducha svatého a Marie často v církvi mimo Legii chybí. Chybí poznání 
mateřské lásky Nejsvětější Matky ke každému z jejích dětí a bohatství milostí, 
které je Maria schopna vylít na duše, které se k ní obracejí. Důsledkem toho 
je křesťanství, které je často velmi nevýrazné. Proto byl Frank Duff 
přesvědčen, že je nezbytné přivést ke členství v Legii velký počet katolíků, pro 
které neexistují žádné církevní překážky. Má-li být naplněno Pánovo poslání 
hlásat evangelium všem, je zapotřebí mnohem, mnohem většího počtu 
legionářů. Uvádí však, že to není možné, pokud budeme od všech těchto 
nových členů vyžadovat, aby byli ochotni vykonávat klasickou legionářskou 
práci, jako jsou návštěvy v domácnostech nebo pouliční apoštolát či způsoby 
přímého sdílení víry. Předpokládá, že bychom museli spektrum naší práce 
přizpůsobit možnostem všech těchto lidí, aby bylo členství možné pro 
každého katolíka. Byl pevně přesvědčen, že Legie pomůže každému, aby v 
sobě stále více rozvíjel Boží dary, a že i při mnohem větší rozmanitosti práce 
budou legionáři, kteří již vykonávali "původní legionářský apoštolát", jako je 
práce na obrácení apod., v této činnosti pokračovat. 
    Uvádí konkrétní příklad: jeho dobrý přítel, ředitel školy, když viděl, že jeho 
sousedka po smrti svého manžela již není schopna obdělávat své pole, 
převzal tento úkol. Říká, že takový příklad dobročinnosti, i když přímo 
nesouvisel s předáváním víry, byl zářným příkladem křesťanské lásky pro celé 
okolí. Frank Duff poznamenává, že kolem nás existuje mnoho humanistických 
iniciativ - sousedská výpomoc apod. ale odtržených od křesťanské víry, a 
proto často bez kořenů a bez odpovídajícího ovoce. Na druhou stranu 
návštěvy v domácnostech, pouliční apoštolát nebo výuka katechismu neslouží 
našemu posvěcení o nic víc než prosté služby lásky, které Ježíš a Maria po 
mnoho let vykonávali v Nazaretě pro své bližní, aniž by hlásali evangelium. 
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    Nyní navrhuje, abychom do své práce zahrnuli právě takové služby: ne 
nutně služby, které by se daly dělat jinak - např. za mzdu nebo od státu -, ale 
všechny charitativní služby, které lidé kolem nás potřebují: uvádí dokonce 
příklad, kdy dívkám z chudých rodin ukazujeme, jak se zkrášlit; pomáháme 
mladé matce starat se o děti, aby se i ona mohla zúčastnit setkání Legie; 
pomáháme zanedbaným lidem uklidit jejich domovy atd. atd. Tímto 
způsobem by bylo možné přijmout do Legie mnohem více lidí, kteří by byli 
zapáleni duchem Legie, a tak by se spojilo "to nejlepší ze dvou světů", totiž 
nadpřirozený postoj Legie a přirozený humanismus. Zejména v církvi by tyto 
skutky lásky dávaly správný obraz Legie. 
    Frank Duff nás vybízí k experimentování. Samo se ukáže, co je prospěšné a 
co se možná do systému Legie nehodí. Cituje Newmana: "Kdo se odváží, 
vítězí, kdo se neodváží, zůstává slabý". To neznamená, že by naše prezidia 
měla měnit osvědčenou práci, ale že bychom měli být mnohem odvážnější v 
náboru mnohem většího počtu lidí do Legie a nabízet jim práci, kterou si 
dovedou představit a která je přitahuje. 
 

Letní škola v Praze 
    V sobotu 2. 9. proběhla znovu letní škola Mariiny legie v komunitním 
centru ve Stodůlkách v Praze. Kromě mše svaté a modliteb jsme měli tři 
zajímavé přednášky. Nejprve jsme se díky účastnici sestře Jaromíře v duchu 
přenesli na Letní školu v Dublinu. Potom nám paní Mikulicová svou odbornou 
a zanícenou přednáškou o posvátných jazycích v liturgii 
vykreslila důstojnost a vznešenost, která je v Církvi 
ukryta. Pak jsem se s P. Cigánkem pustili do studia o 
eucharistické úctě a nakonec probrali i to, jak konkrétně 
by Legie mohla být přínosem pro kněze.  

M.J. 
Pěší pouť do Staré Boleslavi 

   Na den svatého Václava 28. 9. organizovalo prezidium 
Panny Marie Staroboleslavské pěší pouť. V 6:30 vyrazilo 
od kostela v Praze Kbelích 11 poutníků. Cesta byla 
dlouhá 14 km a během ní se ještě pár lidí přidalo. Při 
tom jsem se modlili růženec, povídali si a dokonce i 
něco zazpívali. Nakonec do cíle dorazili včas i nejmladší 
účastníci a stihli slavností mši svatou na náměstí. 

M.J. 
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ZZPPRRÁÁVVYY  ZZEE  SSVVĚĚTTAA  
Jižní Amerika 

VENEZUELA 
Senát Caracas: Revize po pandemii ukázala, že 
senát má dvě regie, šestnáct komitií, osm kurií 
a devět přidružených presidií. Bylo přijato 
mnoho nových členů. Během postní doby byly 
uspořádány rekolekce pro mladé lidi. Osm 
dospělých bylo připraveno a přijalo svátosti 
křtu a prvního svatého přijímání. Jedno 
prezidium hlásilo velmi úspěšné kontakty na 
ulici. Mají potíže s přístupem do obytných 
bloků. 
ECUADOR 
Senatus Quito: Přidružené prezidium má patnáct členů, všechny úřady jsou 
obsazeny; probíhá solidní legionářská práce.  
Důstojníci přidružené Regie Cuenca se setkali se svým pomocným biskupem. 
V důsledku silných dešťů a záplav se utopili lidé a rodiny zůstaly bez domova. 
Senat La Paz: Zvláštní úsilí je věnováno návštěvám rodin v odlehlých 
oblastech, kde není kněz ani kaple. Cílem je zřídit v těchto oblastech fary. 
Novým apoštolátem je veřejný růženec pro děti, který učí děti modlit se 
růženec. S dobrými výsledky byly obnoveny kontakty na pouličních trzích. 
Zvláštní pozornost je věnována mladým obětem drog, alkoholu a pornografie. 
Jeden z kněží farnosti pomáhá legionářům získávat aktivnější členy. 
CHILE 
Senat Santiago: Má dva manželské páry jako aktivní členy. Součástí jejich 
apoštolátu je výchova padesáti ministrantů. Legionáři pořádají procesí Božího 
těla a mariánská procesí a zvou k účasti všechny, zejména ty, kteří již 
nepřijímají svátosti, a nekatolíky. Do Chile přichází stále více venezuelských 
přistěhovalců, z nichž někteří byli aktivními legionáři již doma a rádi pokračují 
ve svém členství v oblasti Senatu. Proběhl minikongres, na kterém se 
diskutovalo o tom, jak přimět jednotlivé legionáře k nové práci a náboru 
nových členů. 
URUGUAY 
Senát Montevideo: Kúrie ohlásila nové předsednictvo. Jedno prezidium 
vykonává hrdinskou práci s bezdomovci a drogově závislými. Další prezidium 
se chystá zahájit novou práci v nemocnici s těhotnými matkami. Po pandemii 
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byla jedna komise rozpuštěna, protože neměla místní prezidium. Jiné rady 
rozpustily prezidia s velmi starými členy. Zdůrazňuje se potřeba propagace a 
publicity. Dne 6. května se mnoho legionářů zúčastnilo blahořečení 
ctihodného Jacinta Vera, prvního uruguayského biskupa. Všechny rady slavily 
v květnu Acies. Zvukové záznamy rekolekcí, novén apod. jsou sdíleny 
prostřednictvím sociálních sítí aktivním členům i pomocným členům. 
PERU 
Senát Lima: Dvě prezidia, jedenáct kurií a sedm komicií oznámilo, že má 302 
legionářů. Senát zřídil výbor na podporu slabých rad a pokračuje 
postpandemické doplňování důstojníků. Práce zahrnuje návštěvy v 
domácnostech na podporu růžence, čtení evangelia dne a doručování 
putovní Matky Boží; dále katecheze, setkání s manželskými páry, návštěvy 
nemocných, návštěvy domovů důchodců a starých lidí, pouliční apoštolát, 
práci s mládeží, schůzky patricijů a modlitební skupiny Franka Duffa. 
Komitium v Tumbes se muselo vrátit k virtuálním setkáním kvůli epidemii 
nakažlivé horečky.  
PARAGUAY 
Sentu Asuncion: Osmdesát legionářů se o červnových prázdninách zúčastnilo 
třídenní milostiplné výpravy do Villa Florida na jihu země. O tuto výpomoc 
požádal jeden z tamních legionářů, aby podpořil kněze ve farnosti, protože se 
tam šíří jiná vyznání. Výsledkem byla formace tří dospělých a jednoho 
mládežnického prezidia. Člen senátu navštívil minulý týden Villu Floridu, aby 
nové presidium doprovodil a podpořil. Jedno komitium informovalo o plánu 
provádět Exploratio Dominicalis ve všech farnostech svého regionu. Z 
počátečních projektů již vzešla dvě nová prezidia. V souladu s hlavním cílem 
senátu pro rok 2023, kterým je nábor nových členů, bylo v tomto roce tímto 
komitiem založeno již jedenáct nových presidií. Další rada informovala o 
reaktivaci tří presidií, která byla uzavřena v důsledku pandemie. Senát oslavil 
50. výročí vstupu jednoho ze svých 
členů. 
 

Asie 
FILIPÍNY 
Senatus Severní Filipíny: Comitium Pasig 
přijalo 102 nových členů, devět mladých 
legionářů a dvanáct kandidátů. Do 
dospělých prezidií přestoupilo 23 
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mladých legionářů. Ve čtyřech komitiích v provincii byla založena jedna 
dospělá kurie, tři dospělá a dvě mládežnická prezidia a dvě dospělá prezidia 
byla obnovena. Slib složilo 34 členů. Na katolickou víru se obrátil jeden věřící 
v rámci regenerace. 
Comitium Imus s velkou podporou faráře založilo pět nových presidií v nové 
farnosti. Kustodie pro dospělé připravila ke křtu 30 dětí a dospělých. Po 
Exploratio dominicalis bylo biřmováno devět osob, třináct dětí přijalo svátost 
eucharistie a šest dospělých přijalo svátost křtu. 
Senatus Cebu: Regia Maasin má celkem 16 594 členů, práce zahrnuje 
návštěvy v domácnostech, nemocnicích a věznicích. Curia v Comitium Toledo 
má 95 aktivních členů a osmnáct v probaci. Existuje také šest presidií pro 
mládež. Růženec se v říjnu modlilo dvacet osm tříd se čtyřiceti studenty v 
každé třídě. Na základě kolumbánské agitace ve čtyřech farnostech bylo 
získáno šestnáct nových dospělých členů a jedno prezidium mládeže.  

 

Austrálie 

Senatus Melbourne: Návštěvy přidružených rad 
jsou v plném proudu. Setkání patricijů se 
zúčastnilo dvacet lidí. Ve většině kurií probíhají 
propagační aktivity. Byly podány zprávy o práci 
s Putující Matkou Boží a o Školním růženci, 
kterého se zúčastnilo 125 osob. V jedné farnosti 
probíhají rozhovory o víře (RCIA), které vedou 
legionáři. Kurie v Dandenongu má 43 členů v 
sedmi prezidiích pro dospělé a jednom pro mládež. Reklamní kampaň vedla 
ke vzniku nového prezidia. Presidium v Ulverstonu v Tasmánii má devět 
členů, kteří rozdělují časy vánočních a velikonočních mší v hotelech, motelech 
a karavanových parcích. Navazují kontakty s nemocnými, pozůstalými a 
osamělými. Komitium Loanatom na Vanuatu má dvanáct presidií. Devět lidí 
bylo připraveno ke zpovědi a několik vlažných lidí bylo repatriováno. 

 

 
____________________________________________________________________________ 

Příspěvky pro další vydání R.L. můžete posílat na adresu:         jelinkova.milada@seznam.cz 

nebo                                                                                      Milada Jelínková 

                                                                                               Žacléřská 19, 197 00, Praha 9 – Kbely 


